

CONCEPT NOTE

Workshop on “*Guidelines for CoE Secretariat on Engaging with Civil Society*”

When?

You can choose the time that best suits you:

Monday 7th April 2025 at 11.30-13.30 or Monday 7th April 2025 at 15.00-16.30

Where?

Room G.03

How?

Interactive workshop with presentations, groupwork and discussions.

Why?

- To strengthen the interaction and collaboration of the Council of Europe with civil society
- To collect existing best practices for civil society engagement
- To gather feedback on the outline and the contents of the “*Guidelines for CoE Secretariat on Engaging with Civil Society*” from CINGO members

Organiser?

Civil Society Unit of the Council of Europe Secretariat

We invite you to the Workshop on “*Guidelines for CoE Secretariat on Engaging with Civil Society*”. In this workshop you can discuss and give feedback to the outline and possible content of the “*Guidelines for CoE Secretariat on Engaging with Civil Society*”. The Guidelines will serve to strengthen the interaction and collaboration of the Council of Europe with civil society.

The Guidelines will be an internal compendium for the Secretariat. The objective of the Guidelines for the Secretariat is to produce a practical tool, which will assist staff and bodies of the Council of Europe. The Guidelines will i) gather and build on best practices and modalities for civil society participation; ii) introduce new modalities; and iii) ensure a streamlined and homogeneous approach to civil society participation across the Council of Europe, according to type of activity: standard setting, monitoring and co-operation.

The preparation of the guidelines started in February-May 2025 with interviews of Council of Europe personnel to gather good practices and experiences across the Secretariat. Based on discussions and written feedback received to the outline, a draft Guidelines will be developed during May-July. The objective is to finalize the Guidelines by end of the year.

The objective of this workshop is to collect existing best practices for civil society engagement within the Council of Europe and to gather feedback on the outline and the contents of the Guidelines from CINGO members with experience in interacting with different bodies and units of the Council of Europe secretariat.

Your input and suggestions will be valuable to develop the Guidelines, and we look forward to your participation at the workshop.

You are warmly welcome!

NOTE CONCEPTUELLE

Atelier sur les « *Lignes directrices pour le Secrétariat du Conseil de l'Europe sur l'engagement avec la société civile* »

Quand?

Vous pouvez choisir l'horaire qui vous convient le mieux :

Lundi 7 avril 2025 de 11h30 à 13h30 ou Lundi 7 avril 2025 de 15h00 à 16h30

Où?

Salle G.03

Comment?

Atelier interactif avec présentations, travail de groupe et discussions.

Pourquoi?

- Renforcer l'interaction et la collaboration du Conseil de l'Europe avec la société civile
- Recueillir les meilleures pratiques existantes en matière d'engagement de la société civile
- Recueillir les avis de membres de la CINGO sur les grandes lignes et le contenu des « *Lignes directrices pour le Secrétariat du Conseil de l'Europe sur l'engagement avec la société civile* »

Organisateur?

Unité de la société civile du Secrétariat du Conseil de l'Europe

Nous vous invitons à un atelier sur les « *Lignes directrices pour le Secrétariat du Conseil de l'Europe sur l'engagement avec la société civile* ». Au cours de cet atelier, vous pourrez discuter et partager votre point de vue sur les grandes lignes et le possible contenu des futures « *Lignes directrices pour le Secrétariat du Conseil de l'Europe sur l'engagement avec la société civile* ». Les lignes directrices serviront à renforcer l'interaction et la collaboration du Conseil de l'Europe avec la société civile.

Les lignes directrices constitueront un recueil interne pour le Secrétariat. L'objectif des lignes directrices pour le Secrétariat est de produire un outil pratique qui aidera le personnel et les organes du Conseil de l'Europe. Les lignes directrices i) rassembleront et développeront les meilleures pratiques et modalités de participation de la société civile ; ii) introduiront de nouvelles modalités ; et iii) garantiront une approche rationalisée et homogène de la participation de la société civile au sein du Conseil de l'Europe, en fonction du type d'activité : élaboration de normes, monitoring et activités de coopération.

La préparation des lignes directrices a débuté en février-mai 2025 par des entretiens avec le personnel du Conseil de l'Europe afin de recueillir les bonnes pratiques et les expériences au sein du Secrétariat. Sur la base des discussions et des commentaires écrits reçus sur les grandes lignes, un projet de lignes directrices sera élaboré entre mai et juillet. L'objectif est de finaliser les lignes directrices d'ici la fin de l'année.

L'objectif de cet atelier est de recueillir les meilleures pratiques existantes en matière d'engagement de la société civile avec le Conseil de l'Europe et de recueillir les réactions de membres de la CINGO ayant une expérience des interactions avec différents organes et services de secrétariat du Conseil de l'Europe sur les grandes lignes et le contenu de lignes directrices à vocation pratique.

Vos contributions et suggestions seront précieuses pour l'élaboration desdites lignes directrices, et nous nous réjouissons de votre participation à l'atelier.

Vous êtes les bienvenus !